
  احمد الستی از اساتید پیشکسوت حوزه 
پژوهش سینما، به بهانه عرضه دیجیتالی یکی از 
آثارش با عنوان »هنر دقت«  به ارائه توضیحاتی 
درباره اهمیت عرضه اینگونه کتاب ها پرداخت. 
واحد پژوهش مرکز گسترش سینمای مستند، 
تجربی و پویانمایی مدتی است به دنبال عرضه 
نسخه دیجیتال کتاب های منتشر شده در ادوار 
مختلف این موسسه است. یکی از این کتاب ها، 
»هنر دقت، کلام و تصویر در مردم نگاری« است 
که احمد الستی آن را همراه مایکل اوپتیس نوشته 
و محمد همتی آن را ترجمه کرده و به زودی 
نسخه دیجیتال آن عرضه می شود. احمد الستی 
در گفت وگو با مهر درباره دیجیتالی شدن کتاب 
»هنر دقت« گفت: من با وجودی که در خانه 
خودم بزرگ ترین کتابخانه سینمایی در ایران را 
دارم، موافق با دیجیتالی شدن حجم زیادی از آثار 
و کتاب ها هستم. وی ادامه داد: دیجیتالی شدن 
کتاب ها امتیازهایی بسیار را به ارمغان می آورد. 
برای مثال، یکی از مهم ترین امتیازها هنگام سفر به 
کشورهای متفاوت است. وقتی کتاب های کاغذی 

را نگهداری می کنیم هنگام سفر به مکانی دیگر 
نمی توانیم آن ها را همراه با خودمان ببریم در حالی 
که نسخه دیجیتالی آثار را می توان به راحتی با یک 
کامپیوتر جابه جا کرد و کمیتشان هم دیگر اهمیتی 
نخواهد داشت. الستی افزود: کتاب های دیجیتالی 
را با سرعت بیشتری می توان مطالعه کرد. امکان 
تغییر فونت آن ها وجود دارد و می توان با درشت تر 
کردن صفحه، کلمات را با وضوح بیشتری مطالعه 

کرده و درنتیجه امکان تندخوانی را پدید آورد. در 
حالی که داشتن چنین امکانی در نسخه کاغذی 
کتاب ها امکان پذیر نیست. این پژوهشگر ادامه 
داد: یکی دیگر از برتری های نسخه دیجیتال 
نسبت به نسخه کاغذی در داشتن امکان سرچ 
)جست وجو( است. در نسخه دیجیتال امکان سرچ 
و جست وجوی کلمات، جمله ها و ایده ها وجود 
دارد و چنین امکانی می تواند به بهینه ساختن 
مطالعه و افزایش کیفیت آن کمک کند. یادگیری 
در دنیای دیجیتال خیلی مهندسی شده تر از دنیای 
کتاب های کاغذی است. الستی ادامه داد: امروز 
شاهد محصلانی در بسیاری از نقاط دنیا هستیم 
که به جای حمل یک کوله پشتی سنگین آکنده 
از دفتر و کتاب، تنها یک لپ تاپ را با خود حمل 
می کنند و تمام اطلاعات لازم و کتاب ها درون 
همان لپ تاپ موجود هستند و می توانند از آن ها 
استفاده کنند. به زودی شاهد انقراض نسخه کاغذی 
کتاب ها و تبدیل کتابخانه ها به موزه ها خواهیم بود. 
به زودی همه محتوای کتاب ها در دنیای دیجیتال 

به صورتی کامل در دسترس قرار خواهند گرفت.
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 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همزمان 
فیلم  بین المللی  جشنواره  نخستین  با 
»حوا« در پیامی به این رویداد بر ضرورت 
ساحت  از  امروز  سینمای  ستایش گری 
سلیم خانواده تاکید کرد. به گزارش روابط 
عمومی نخستین جشنواره بین المللی فیلم 
حوا، در متن پیام محمدمهدی اسماعیلی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به نخستین 
جشنواره بین المللی فیلم حوا آمده است: 
»هنر و رسانه رسای سینما می کوشد با اتکا 
بر آداب و آیین ایرانی - اسلامی مسئولانه 
اجتماعی  هویت  و  عزت  عدالت،  دغدغه 
خود را به تصویر کشیده و هنرمندانه الگوی 
عالیه وفاداری، فداکاری و خانواده محوری 
را از زنان ایرانی به تصویر بکشد. سینمای 
امروز باید ستایش گر ساحت سلیم خانواده 
و روایت گر صدیق چهره واقعی زن باشد و به 
توجیه نقش متمایز خانواده در کارکردهای 

اجتماعی بپردازد، تغییر هوشمندانه کلیشه ای 
مستعمل از زن و خانواده، منحصرا با برساختن 
الگوهای باورپذیر انسانی و اعتمادآفرینی 
بر  مردمی  دولت  تاکید  می شود.  ممکن 
عدالت محوری نه صرفا به مثابه یک گفتمان 
سیاسی بلکه گزاره گویایی در توسعه سرمایه، 
تعمیم حمایت ها و تبلیغ متوازن تولیدات 
سینمایی بوده است که این تمایز آشکارا خود 
را در فلسفه وجودی رویدادهای سینمایی 
نشان داده است. جشنواره حوا مقارن با روز 
خانواده در ایران رویداد به هنگامی است که 
توجه سینمای امروز را به جایگاه زن در جامعه 
ایرانی اسلامی به نمایش می گذارد. تاکید بر 
موقعیت ممتاز فردی و جمعی زن، تصدیق 
کنش گری بر اساس آموزه های ایرانی-  اسلامی 
و بازتعریف خانواده از مهم ترین مولفه های 
این رویداد بین المللی محسوب می شوند. در 
وجه بین المللی این رویداد، سیاست گذاری 

آگاهانه ای در تبادل درک موقعیت زن و خانواده 
شکل گرفته است که مانع از معرفی وارونه و 
نادرست از چهره واقعی زن عفیف و شریف 
ایران زمین در اقصی نقاط دنیا خواهد بود؛ زنانی 
که چه در جایگاه علمی و چه در جایگاه هنری، 
فرهنگی، اجتماعی، مدیریت سیاسی و یا در 
عرصه اقتصاد، تولید و کارآفرینی همواره نقش 
مشعشع از خود بروز داده اند. امید آن است که 
این رویداد فرهنگی، هنری و رسانه ای با استمرار 
خود، ضمن تاکید بر عدالت اجتماعی و ترویج 
سینمای خانواده محور، به جریان سینمایی موثر 
داخلی و خارجی بینجامد. آرزو می کنم شعار 
شورانگیز طلیعه این رویداد، »ما پای خانواده 
ایستاده ایم« در ماهیت آثار سینمایی و رویکرد 
سینماگران تبلور یابد.« نخستین جشنواره 
بین المللی فیلم حوا به همت بنیاد بین المللی 
گوهرشاد و به دبیری مهدیه سادات محور امروز 
تا ۲۳ تیر در ۱۳ استان در حال برگزاری است. 
افتتاحیه این رویداد در شهر تهران سه شنبه 
۲۰ تیر از ساعت ۱۴ در سینما فرهنگ برگزار 

می شود.

پیام وزیر ارشاد برای جشنواره »حوا«

 سینما روایت گر چهره واقعی زن باشد

فیلم »مهران مدیری« 
مجوز ساخت گرفت

 سیروس همتی:
آماده باش »نیسان آبی« 

هستم
برای  دارد  بنا  که   سیروس همتی 
تلویزیون سریالی طنز بسازد، در عین 
حال می گوید که طرحش یکسال است 
مدیران  و  صداوسیماست  سرگردان 
تلویزیون اصلا او را نمی شناسند. همتی در 
گفت وگویی با ایسنا اظهارکرد: مدت هاست 
که اصلا پیشنهادی به من نشده، چند 
اصلا  پیشنهاد داشتم  موردی هم که 
نقش های خوب و قابل قبولی نبودند که 
قبول کنم. ترجیحم همیشه در بازیگری 
باشد.  تاثیرگذار  نقشم  که  است  این 
هیچ وقت اندازه نقش برایم مهم نبوده بلکه 
تاثیرش برایم اهمیت دارد. او ادامه داد: فعلا 
استندبای سریال »نیسان آبی۲« هستم و 
ترجیحم این است اگر این سریال ساخته 
و از من دعوت شد، حضور پیدا کنم چون 
واقعا این مجموعه در فصل اول توانست در 
دل بینندگان جا پیدا کند و فکر می کنم 
فصل دوم هم موفق باشد. فعلا دعوتی از 
من نشده اما اگر پیش بینی درستی داشته 
باشم و اشتباه نکنم کاراکتر »جهان« باید 
ادامه داشته باشد؛ چراکه این شخصیت 
در فصل اول جان گرفته بود مگر اینکه 
اتفاقی بیفتد که رنگ و لعاب نقش تغییر 
کند و یا کلا از من دعوتی نکنند. همتی در 
واکنش به این جمله که تاکید می شود »درِ 
صداوسیما به روی هنرمندان مردمی باز 
است«، گفت: به نظرم چندان هم این گونه 
نیست. حدود یکسال است که منتظر 
ساخت طرح سریال طنزم با عنوان »مبل« 
هستم و به دنبال تهیه کننده می گردم اما 
هیچکس ما را نمی شناسد. دوستانی بودند 
که در ظاهر از طرحم خوششان آمد اما 
در باطن ما را تحویل نگرفتند. متاسفانه 
در تلویزیون محلی برای تجربه جوانان 
وجود ندارد. من بنا دارم یک سریال طنز 
۱۳ قسمتی بسازم و به شدت هم پایش 
می ایستم و اسپانسر برایش پیدا می کنم اما 
متاسفانه یک عده افراد مشخصی هستند 
که همان ها کار می کنند. بازیگر سریال های 
»خاک سرخ«، »آشپزباشی«، »خداحافظ 
بچه«، »ماتادور« و »نیسان آبی« در پایان 
این روزها  بیان داشت:  گفت وگویش 
مشغول نوشتن رمان هستم که امیدوارم 
طی یکی دو ماه آینده بتوانم آماده اش کنم. 
فکر می کنم اتفاق خوبی با این رمان برایم 
بیفتد. نام موقت این رمان »جنان« است و 

قرار است در نشر نیستان به چاپ برسد. 

  خواهر »کیم جونگ اون«، رهبر کره شمالی با اشاره 
به هواپیماهای جاسوسی آمریکا هشدار داد که ارتش 
این کشور در صورت تجاوز غیرقانونی مکرر با پرواز بسیار 
بحرانی مواجه خواهد شد. به گزارش خبرگزاری یونهاپ، 
هشدار »کیم یو جونگ«، خواهر »کیم جونگ اون« توسط 
رسانه مرکزی کره شمالی موسوم به KCNA منتشر شد. 
او این بیانیه را بعد از آنکه یک هواپیمای جاسوسی وارد 
منطقه اقتصادی انحصاری کره شمالی شد، صادر کرد. کیم 
در یک پیام به زبان انگلیسی گفت: من پیش تر درباره آنکه 

به ارتش خود اجازه مقابله داده ایم، اطلاع رسانی کرده ام. در 
صورت تهاجم غیرقانونی مکرر، نیروهای آمریکایی پرواز 
بسیار بحرانی را تجربه خواهند کرد. اوایل روز دوشنبه 
سخنگوی وزارت دفاع کره شمالی هم هواپیمای جاسوسی 
آمریکا را به تجاوز به حریم هوایی کره شمالی متهم و 
تهدید کرد که هیچ ضمانتی  برای منهدم نکردن هواپیمای 
آمریکایی وجود ندارد. خواهر کیم جونگ اون ضمن هشدار 
مبنی بر اقدام متقابل ارتش کره شمالی تصریح کرد: 
هواپیمای جاسوسی آمریکا به منطقه اقتصادی انحصاری 

کشور ما تجاوز کرده و قصد آن جاسوسی بوده است. او 
همچنین کره جنوبی را به دلیل دخالت در این امور به باد 
انتقاد گرفت و گفت: این مساله ای بین ارتش کره شمالی 
و نیروهای آمریکایی است. کره جنوبی دست از رفتار 
گستاخانه خود بردارد و برای یکبار هم که شده دهانش را 
ببندد. ارتش کره جنوبی، گزارش و بیانیه کره شمالی را رد 
کرده و آن را نادرست خواند؛ همچنین ادعا می کند که پرواز 
هواپیماهای جاسوسی آمریکا بر فراز شبه جزیره کره جزو 

فعالیت های عادی به شمار می روند.

  رسانه های پاکستان اعلام کردند حکم بازداشت نخست وزیر 
سابق این کشور صادر شده است. رویترز به نقل از شبکه 
»آری نیوز« پاکستان اعلام کرد که کمیسیون انتخابات 
پاکستان حکم بازداشت غیرقابل تبدیل به وثیقه را برای عمران 
خان، نخست وزیر سابق این کشور در رابطه با پرونده توهین 
عمران خان به کمیسیون انتخابات صادر کرده است. عمران 
خان ماه گذشته در گفت وگو با خبرگزاری رویترز اعلام کرد که 
تردید ندارد در دادگاه نظامی محاکمه خواهد شد و به زندان 
می افتد. او در پاسخ به اینکه چه کسی پشت سرکوب حزب او 
بوده، گفته است: »این قطعا تشکیلات )ارتش( است. بدیهی 

است که منظورم از تشکیلات، تشکیلات نظامی است؛ زیرا 
آن ها اکنون واقعا آشکار هستند. پنهان نیستند.« نخست وزیر 
پیشین پاکستان افزوده که حدود ۱۵۰ پرونده جنایی علیه 
او تشکیل شده است. این همه پرونده »بیهوده« هستند و در 
دادگاه غیرنظامی کنار هم گذاشته شده اند. تنها امید آن ها 
)ارتش( به دادگاه نظامی است؛ زیرا آن ها مصمم هستند که 
من را از سر راه بردارند. وی بیان  داشت: فکر می کنم که این 
کار را انجام خواهند داد. تمام تلاش دادگاه های نظامی آن ها 
بر این است که مرا زندانی کنند.« این در حالی است که پیش 
از این »رعنا ثناا...«، وزیر کشور پاکستان گفته بود که عمران 

خان به اتهام نقش داشتن در حمله های آتش سوزی به تاریخ 
۹ می سال جاری میلادی، در دادگاه نظامی محاکمه خواهد 
شد. عمران خان در ۹ می  سالجاری میلادی، در دادگاهی در 
اسلام آباد به اتهام های فساد مالی بازداشت شد. بازداشت خان 
سبب شکل گیری موجی از اعتراض های گسترده و خشونت بار 
هواداران وی در نقاط مختلف پاکستان شد. حکومت پاکستان 
در آخرین تصمیم اش عمران خان، بشرا بی بی، همسرش و ده ها 
تن از رهبران و فعالان این حزب را در فهرست شناسایی ملی 
موقت آژانس تحقیقات فدرال قرار داده و آنان را ممنوع الخروج 

کرد.

هشدار خواهر »کیم جونگ اون« به ارتش آمریکا

حکم بازداشت »عمران  خان« صادر شد

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 »بایدن« اسرار نظامی 
آمریکا را فاش کرد

 رئیس جمهور آمریکا در توجیه ارسال بمب های 
خوشه ای به اوکراین، اسرار نظامی مهم کشورش را 
فاش کرد و گفت: گلوله های توپخانه ارتش آمریکا رو به 
اتمام است. به گزارش فارس، »جو بایدن« رئیس  جمهور 
ایالات متحده در مصاحبه با شبکه آمریکایی »سی ان ان« 
اعتراف کرد که گلوله های توپخانه نیروهای آمریکایی رو 
به اتمام است. بایدن با افشای یک حقیقت بسیار حساس 
درباره ارتش آمریکا مبنی بر این که گلوله های توپخانه ای 
ارتش این کشور رو به اتمام است، به دنبال توجیه 
تصمیم جنجالی خود در خصوص ارسال بمب های 
خوشه ای به اوکراین است. بایدن گفت که ضروری 
است که بمب های خوشه ای به کی یف داده شود زیرا 
گلوله های ۱۵۵ میلی متری توپخانه ای بسیار اندک 
است. وی افزود: »این جنگی است که به مهات ارتباط 
دارد و مهمات آن ها رو به اتمام است و ما نیز کم داریم.« 
منتقدان محافظه کار همچون »استیو گست« مجری 
پادکست ایالات متحده تصریح کرد که بایدن چیزی را 
فاش کرد که باید به عنوان یک اسرار دولتی باقی می ماند. 
وی افزود: »»جو بایدن به دنیا اعلام می کند که آمریکا 
مقادیر اندکی گلوله های ۱۵۵ میلی متری دارد. آیا 
رئیس جمهور بایدن اهمیتی نمی دهد که مخالفان ما 
در چین کمونیست به حرف هایشان گوش می دهند؟« 
»لوگان دابسون« یکی از اعضای سنای آمریکا بیان 
داشت: »عاشق لحظه ای هستم که رئیس جمهور آمریکا 
به سی ان ان می رود تا به همه بگوید که ما کمبود مهمات 
داریم.« بایدن این اظهارات را در حالی مطرح کرد که 
آمریکا و متحدان اروپایی این کشور آماده می شدند 
تا این هفته در نشست ناتو در ویلنیوس در خصوص 
جنگ اوکراین و نحوه حمایت از کی یف در مقابل 
مسکو گفت وگو کنند. نمایندگان جمهوری خواه کنگره 
استدلال کرده اند که اظهارات بایدن نشان می دهد که 
کمپین آمریکا برای ارائه میلیاردها دلار تسلیحات به 
کی یف، دفاع آمریکا را تضعیف کرده است. »اندی بیگز« 
نماینده آریزونا گفت که با توجه به اعتراف بایدن در مورد 
کاهش ذخایر توپخانه، »ما نمی توانیم بیش از این به 
اوکراین ارسال کنیم. آمریکا در اولویت است.« با این حال، 
یک مقام ناشناس کاخ سفید با ادعای بایدن مخالفت 
کرد و به فاکس نیوز اظهارکرد که کمک های نظامی 
به اوکراین باعث کاهش مهمات آمریکا نشده است. 
کمک های آمریکا به اوکراین به تنهایی از رقم صد میلیارد 
دلار فراتر رفته و برخی از پیشرفته ترین تجهیزات ناتو 
راهی میادین نبرد با روسیه شده اند؛ تانک های لئوپارد 
و سامانه های ضدهوایی پاتریوت از این جمله اند اما با 
وجود ارسال تجهیزات گسترده از سوی کشورهای غربی 
برای اوکراین، بسیاری از کارشناسان احتمال پیروزی 

این کشور در نبرد با روس ها را ناچیز ارزیابی می کنند.

دیمیتری پسکوف: 

 عضویت اوکراین در ناتو خطری بزرگ برای کل اروپا است
کوتــــاه

 سخنگوی کاخ کرملین ضمن هشدار 
درباره عضویت احتمالی اوکراین در ناتو، 
گفت: الحاق سوئد به این ائتلاف نظامی 
هم پیامدهای منفی بر امنیت روسیه 
دارد. »دیمیتری پسکوف« سخنگوی 
ریاست جمهوری روسیه درباره هرگونه 
پیشبرد عضویت احتمالی اوکراین در 
سازمان پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( 
طی نشست سران این ائتلاف نظامی در 
لیتوانی هشدار داد. پسکوف طی نشست 
خبری در کرملین، با بیان اینکه روسیه 
از نزدیک نشست سران ناتو در ویلنیوس 
)پایتخت لیتوانی( را دنبال می کند، افزود: 
»پیوستن احتمالی اوکراین به ناتو تهدید 
بزرگی برای امنیت اروپا است.« به نوشته 
خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی درباره 

رفع احتمالی موانع عضویت سوئد در ناتو نیز توضیح داد: 
»الحاق سوئد به ناتو پیامدهای منفی بر امنیت روسیه دارد 
و مستلزم پاسخی است مشابه آنچه که در مورد فنلاند انجام 
گرفت.« سخنگوی کرملین درباره موافقت ترکیه با پیوستن 

سوئد به ناتو تصریح کرد: »ترکیه تعهداتی در ائتلاف دارد 
و ما در این زمینه هیچ توهمی نداشتیم. البته اروپایی ها 
نمی خواهند ترکیه به اتحادیه اروپا برود و آنکارا هم نباید در 
این زمینه توهم داشته باشد.« طبق این گزارش، پسکوف 
با بیان اینکه روسیه با وجود اختلاف نظر، روابط خود را 

با ترکیه توسعه می دهد، اظهار داشت: 
»تصمیم فرانسه برای ارسال موشک های 
دوربرد به اوکراین، اشتباه است و عواقبی 
برای کی یف خواهد داشت و ما اقدامات 
متقابل انجام می دهیم.« وی با بیان اینکه 
ناتو به روسیه به عنوان یک دشمن و کشور 
متخاصم نگاه می کند، ادامه داد: »همه 
بحث ها در نشست سران ناتو هم در همین 
چارچوب صورت می گیرد. گسترش ناتو 
در اروپای مرکزی و شرقی به سمت مرز 
روسیه اشتباه است و این همان چیزی 
است که باعث بحران فعلی در اوکراین 
شد.« این مقام روس ضمن اشاره به مواضع 
ضدروسی آشکار و شدید سران کشورهای 
عضو ناتو در نشست لیتوانی، تاکید کرد: 
»مسکو به دقت اجلاس ناتو را برای تجزیه 
و تحلیل عمیق، و اتخاذ تدابیری برای تضمین امنیت روسیه 
رصد خواهد کرد.« پیش از این نیز »آناتولی آنتونوف« سفیر 
روسیه گفت که آمریکا نشست پیش روی سران ناتو در 
لیتوانی را به »نامطلوب ترین« تقابل با مسکو سوق می دهد. 

 ماریا زاخارووا:
  اجلاس سران ناتو 

قبل از شروع شکست خورد
 سخنگوی وزارت خارجه روسیه با اشاره به عدم انسجام 
در بین اعضای ناتو گفت که نشست ناتو هنوز شروع نشده، 
به شکست منتهی شده است. »ماریا زاخارووا« در واکنش 
به نشست ناتو در »ویلنیوس« لیتوانی گفت که این نشست 
حتی قبل از آن که آغاز شود، شکست خورده است. شبکه 
روسی »راشاتودی« در این خصوص گزارش کرد، زاخارووا به 
تصمیم اخیر »جو بایدن« رئیس جمهور آمریکا در خصوص 
ارسال بمب های خوشه ای به اوکراین اشاره کرد و بیان داشت: 
»تصمیم واشنگتن برای تأمین مهمات خوشه ای اوکراین 
حتی متحدان آمریکا را نیز شوکه کرد. تحقیر عمومی اوکراین، 
فقدان هرگونه درک منسجم از آنچه در حال رخ دادن است و 
این نشست ویلنیوس است و هرچ پیش برود، بدتر خواهد شد.« 
بسیاری از تحلیلگران می گویند که کشورهای عضو ناتو در 
خصوص پیوستن کی یف به ناتو دچار اختلاف هستند و به رغم 
آن که بایدن گفته است که موافق ارسال بمب های خوشه ای 
به اوکراین است اما نگران است که پیوستن کی یف به ناتو، 

کشورهای عضو این ائتلاف را به جنگ با روسیه سوق دهد. 

  فرانسه به اوکراین 
موشک دوربرد می فرستد

 رئیس جمهور فرانسه اعلام کرد که این کشور ارسال 
موشک های دوربرد به اوکراین را آغاز خواهد کرد. »امانوئل 
ماکرون« در بدو ورود برای شرکت در اجلاس سران ناتو در 
لیتوانی گفت: فرانسه ارسال موشک های دوربرد به اوکراین 
را آغاز خواهد کرد. تصمیمی که به سرعت واکنش کرملین را 
در پی داشت و سخنگوی کاخ ریاست جمهوری روسیه تصمیم 
پاریس برای تحویل موشک  های دوربرد به اوکراین را اشتباه 
خواند و افزود: »چنین اقدامی ما را ناچار به اتخاذ اقدامات 
متقابل خواهد کرد، اما این تصمیم بر روند عملیات نظامی ویژه 
روسیه تاثیری نخواهد گذاشت.« به گزارش رویترز، ماکرون 
اظهارکرد: »تصمیم گرفته ام ارائه تسلیحات و تجهیزات را 
افزایش دهم تا اوکراینی ها توانایی حمله عمیق را داشته باشند 
و در عین حال دکترین ما برای توانمند کردن اوکراین در دفاع 
از خاکش حفظ شود.« او جزئیات بیشتری درباره تعداد و نوع 
این موشک ها ارائه نکرد. واشنگتن هم پیش تر اعلام کرد که 
تصمیم گرفته مهمات ممنوعه خوشه ای را به اوکراین ارائه دهد 
که با واکنش های منفی زیادی در سطح جهان و حتی در بین 
متحدان آمریکا مواجه شد. در شرایطی که کشورهای غربی در 
نشست سران ناتو در تدارک برای تشدید حمایت ها از اوکراین 
هستند، »الکساندر توکووینین« سفیر روسیه در بلژیک درباره 
احتمال درگیری ناتو و روسیه هشدار داد. »دیمیتری پسکوف« 
سخنگوی کاخ ریاست جمهوری روسیه در آستانه اجلاس 
سران ناتو در لیتوانی هشدار داد عضویت اوکراین در این 
سازمان پیامدهای بسیار منفی برای امنیت اروپا خواهد داشت.

 سازمان سینمایی به طور رسمی 
اعلام کرد که اخیرا به شش فیلمساز 
پروانه ساخت فیلم سینمایی داده 
است. در حالی که برخی کارگردان های 
تازه مجوز گرفته این روزها مشغول 
فیلمبرداری هستند، سازمان سینمایی 
خبر صدور مجوز ساخت آن ها را اعلام 
روابط عمومی  براساس خبر  کرد. 
سازمان امور سینمایی و سمعی بصری، 
فیلمنامه های »ساعت ۶ صبح« به 
تهیه کنندگی علی اوجی، کارگردانی 
مهران مدیری و نویسندگی عباس 
رافعی و علی اوجی از جمله آثاری 
است که پروانه گرفته و مدتی است 
فیلمبرداری آن در تهران آغاز شده است. 
»سینما مولن روژ« به تهیه کنندگی 
کارگردانی  علی محمدی،  کیوان 
و نویسندگی کیوان علی محمدی و 
علی اکبر حیدری، »ساعت عاشقی« 
به تهیه کنندکی و کارگردانی داود 
محمدی شلمانی و نویسندگی پیمان 
شمس، »پول و پارتی« به تهیه کنندکی 
و کارگردانی سعید سهیلی و نویسندگی 
حسام سامری زاده مقدم، »لیث« به 
تهیه کنندگی محمدرضا شرف الدین و 
کارگردانی و نویسندگی محمود دینی 
و »آن دو« به تهیه کنندگی علیرضا 
سبط احمدی، کارگردانی مرتضی 
رحیمی یتیم و نویسندگی سیدمهدی 
سجادپور از دیگر فیلمنامه هایی هستند 
که موافقت شورای پروانه ساخت 
سازمان سینمایی را گرفته اند. آخرین 
فیلم سعید سهیلی »گشت ارشاد ۳« 
در سال ۱۳۹۹ بود. همچنین کیوان 
علی محمدی و علی اکبر حیدری در 
سال های ۱۳۹۷ و ۱۴۰۰ فیلم های 
»سینما شهر قصه« و »۲۸۸۸« را 

ساختند که هنوز به اکران نرسیده اند.

 معاون کاربران و تنظیم گری اجتماعی ساترا:

 به ۹۵ درصد ابهامات پاسخ دادیم
معاون کاربران و تنظیم گری اجتماعی ساترا در خصوص 
نحوه  پاسخ گویی ساترا به سوالات و ابهامات رسانه های 
جمعی گفت: سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت وتصویر 
فراگیر در فضای مجازی یک نهاد کاملا پاسخ گو است. دکتر 
محمدصادق افراسیابی با اعلام اینکه داده کاوی محتوای 
تولیدی رسانه ها بعد از مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی 
درخصوص تقسیم کار میان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و سازمان صدا و سیما بیان گر آن است که جهت گیری عمده 
اخبار و گزارش های تولیدی خبرگزاری ها و رسانه های 
رسمی کشور مثبت بوده است، گفت: سازمان تنظیم مقررات 
رسانه های صوت و تصویر فراگیر در فضای مجازی یک نهاد 
کاملا پاسخ گو است و تاکنون به بیشتر از ۹۵ درصد ابهامات و 
سوالاتی که از سوی رسانه های جمعی مطرح شده پاسخ داده 
است. وی افزود: به رغم اینکه گاهی اوقات احساس می کنیم 
در برخی کانال های اطلاع رسانی خبری تلاش می شود تا 
چهره نادرستی از ساترا ارائه شود اما با همکاری خبرگزاری ها 
و رسانه های رسمی کشور، تقریبا یک سال است که شاهد 
هستیم ساترا به عنوان حامی و ناظر سکوهای نمایش خانگی 
شناخته شده و بسیاری از تصویرهای ذهنی و انگاره های 
نادرستی که در گذشته از عملکرد ساترا وجود داشت، الان 
اصلاح شده است. افراسیابی خاطرنشان کرد: تقریبا تمام 
هنرمندانی که به نوعی به حوزه نمایش خانگی و تولید سریال 
و برنامه های تلویزیونی نمایش خانگی مرتبط هستند تأکید 
دارند که حداقل سه سال است از ساترا برای سریال های خود 
مجوز می گیرند و صدا و سیما را حامی و ناظر نمایش خانگی 
می دانند. وی افزود: تأکید ریاست سازمان تنظیم مقررات 
رسانه های صوت  و تصویر فراگیر در فضای مجازی همواره بر 
ضرورت هم افزایی ساترا با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به نفع 
مردم و سکوها بوده است و تلاش ساترا بر این است تا با عملکرد 
شفاف خود، باعث افزایش امید مردم و سکوها به نهاد تنظیم گر 
نمایش خانگی شود. افراسیابی با اشاره به مصوبه اخیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی درخصوص تقسیم کار سازمان صدا و 
سیما و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: بند ۶ این مصوبه 
ناظر به تشکیل شورای سیاست گذاری صوت و تصویر فراگیر 
و تدوین سیاست ها و قوانین این حوزه با همکاری سازمان 
صدا و سیما، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، مرکز ملی فضای 
مجازی، نمایندگان روسای قوا، سه نفر از اعضای شورای عالی 
انقلاب فرهنگی و دو نفر صاحب نظر خبره در حوزه رسانه های 
فراگیر است  که در همین راستا مجمع رسانه های صوت و 
تصویر فراگیر ایران که به اختصار »رصتا« نامیده می شود، 
مأموریت پیدا کرده است تا نظرات تمام سکوهای دارای مجوز 
از ساترا را در خصوص خلأهای قانونی و نیازهای تقنینی بخش 
خصوصی جمع بندی کند و برای تدوین سیاست ها و قوانین در 

اختیار ساترا و سازمان صدا و سیما قرار دهد. 

احمد الستی:

به زودی شاهد تبدیل کتابخانه ها به موزه ها خواهیم بود


